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Vážení spoluobčania! 
 

 Blíži sa vianočný čas, na ktorý sa všetci každoročne tešíme. Záverom 

roka bilancujeme, čo sa nám podarilo splniť, vybudovať alebo 

dosiahnuť nejaké dôležité ciele. Tento rok je však poznamenaný 

pandémiou Covid-19, ktorá zasiahla aj naše životy. Samozrejme, že 

sa to týka aj plánov obce. Napriek tomu, že sme mali sťažené 

podmienky, niektoré veci sa nám podarili. Začiatkom roka sme 

zorganizovali obecnú zabíjačku, na ktorej sa zišli šikovní majstri 

mäsiari a kuchári z Jednoty dôchodcov, poslancov a tí nám pripravili 

chutné zabíjačkové špeciality. Ako to už na zabíjačke 

býva, občania sa zabavili, pohostili a dôležité je, že sa 

v čase fašiangov spolu stretli.  

Náš spoločenský a kultúrny život sme zavŕšili 

fašiangovým plesom, ktorý bol veľmi vydareným 

podujatím. V marci už začali opatrenia proti covidu 

a z toho dôvodu sme 

museli zrušiť všetky 

naplánované kultúrne a športové podujatia. Ale 

neprestali sme zveľaďovať obec. Dokončili sme úpravy 

na multifunkčnej obecnej budove. Na terasu sme 

položili novú dlažbu, urobili nové zábradlie, nový 

podhľad. Budova slúži verejnosti k spokojnosti 

prevádzky a navštevujú ju aj obyvatelia   susedných 

obcí.  

    V apríli sme otvorili predajňu záhradníctva 

a kvetinárstva, kde si občania môžu zakúpiť širokú paletu 

umeleckých výrobkov, náradia, postrekov, ikebán, vencov 

a v jari aj kvetov a sadeníc. 
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 V jarných mesiacoch sme urobili nový asfalt na oboch stranách chodníka Novej ulice, 

ďalej chodník na Kučínskej ulici a chodník v areáli škôlky. V škôlke sme urobili aj 

nový prístrešok pri vchode. Vymenili sme plotové dielce a doviezli hlinu na úpravu 

terénu. 

Mnohí sa pýtate, prečo nerobíme chodník pri trojuholníku na Pošu. Tento chodník je 

začlenený spolu s dvoma ďalšími úsekmi do výzvy cez MAS pod hradom Čičva 

a žiadosť spolu so stavebným povolením odovzdáme v januári. Radšej by sme 

zrealizovali túto prácu z európskych fondov ako z vlastných. Problémom obce boli 

majetkovo nevysporiadané pozemky pod chodníkmi. Tento proces trval takmer trištvrť  

roka, pozemky prešli z vlastníctva VÚC do majetku obce  a Vikukov zo SSC tiež na 

obec. Bola nám schválená dotácia z ministerstva vnútra na dobudovanie infraštruktúry 

v obci, takže na jar pokračujeme s rekonštrukciou ciest, obrubníkov a novým 

chodníkom na horný koniec a od mosta pri sociálnom podniku ku materskej škôlke.  

 

      Jedinou našou kultúrnou akciou v 2. polroku bola 

prehliadka folklórnych speváckych skupín. Vystihli sme to 

pred obmedzeniami kvôli pandémii len tak-tak. 

Prezentovali sa folklórne skupiny z nášho okresu za účasti 

hostí a na záver sponzorsky vystúpil folklórny súbor 

Vranovčan. Celá prehliadka mala vysokú umeleckú 

úroveň. 

     Aj keď v malom a bez koníkov navštívil naše deti 

i Mikuláš. Verím, že o rok už bude môcť navštíviť 

deti v plnej paráde.  

Ďakujem  poslancom obecného zastupiteľstva, 

pracovníčkam obecného úradu, koordinátorom, 

sociálnemu podniku Hrabovčan s. r. o. , pracovníkom 

malých obecných služieb a jednote dôchodcov  

v  Nižnom Hrabovci za aktívnu prácu pre rozvoj obce.   

     Keďže čas vianočný sa blíži, všetkým Hrabovčanom želám šťastné a požehnané 

Vianoce v kruhu svojich blízkych. V novom roku zdravie, pokoj a prosperitu všetkým 

rodinám.                                                                                                   

                                                                                                                 

Marcela Pčolinská    

starostka obce  
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     Veľa úsilia nás stojí aj činnosť pre zlepšenie životného prostredia. Znečisťujú nám 

ho firmy v okolí, ale aj my sami. Čierne skládky odpadu likvidujeme pravidelne 

a odpad nás stojí ročne 30 000 €. Za to môžeme mať novú cestu alebo chodník. Preto 

je dôležitá separácia odpadu. Suma, ktorú vyberieme za odpad od občanov, ďaleko 

nestačí na pokrytie nákladov. A podľa zákona by to mali platiť občania. 

 Rokujeme ustavične s Bukózou. Podstatne sa 

zlepšilo ovzdušie vďaka elektrofiltru na 

regeneračnom kotli. Popolček, ktorý nám 

pravidelne pokrýval parapety a balkóny, je 

minulosťou. Ostal nám ešte zápach 

z odkaliska, ktorý trápi obec od marca do 

konca septembra. Po neúspešných pokusoch 

ho eliminovať, bol v októbri Bukózou 

vypracovaný a podaný projekt na zachytávanie bioplynov a metánových plynov. Za 

týmto účelom som v októbri absolvovala rokovanie s ministrom životného prostredia 

Jánom Budajom, ktorý prisľúbil projektu podporu.  

  Odkalisko Poša je ťažkou environmentálnou záťažou pre celý Zemplín. Dva roky 

tvrdej práce s kolegami Jánom Fenčákom, Tadeášom Malým, Petrom Kocákom 

a ďalšími prináša svoje ovocie. 

10.12.2020 sme absolvovali 

rokovanie vo výbore pre životné 

prostredie a pôdohospodárstvo 

Národnej rady Slovenskej republiky, 

kde boli prijaté uznesenia na náš 

návrh, ktoré ukladajú ministerstvám 

jednotlivé úlohy. Práve sa vyrábajú 

kontajnery na uloženie sudov s PCB, 

prerába sa nakladač, ktorý by ich naložil a v jarných mesiacoch sa bude na skúšku 

dekontaminovať pôda. V okolitých obciach bol z odberov z domácich chovov vysoký 

výskyt vo vajíčkach a sliepkach. Z Hrabovca boli odobraté vzorky z mlieka 

a bravčového mäsa a tie boli v poriadku. 

     Neodporúča sa konzumovať divina a ryby z nášho okolia a nevieme, ako by dopadli 

naše sliepky a vajíčka. Máme tak trochu šťastia, že sme severnejšie. Dali sme žiadosť 

na výzvu – zlepšenie ovzdušia v obci  - zakúpenie elektrického polievacieho 

a zametacieho auta, ďalej na kompostovisko a nabíjaciu elektrostanicu. Aj tým chceme 

prispieť k skvalitneniu života obyvateľov obce.  
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Od januára 2021 prichádza ďalšia obrovská zmena v odpadovom 

hospodárstve. Kuchynské bio odpady a ich povinný zber. Je to veľmi dôležitá téma. 

Analýzy odpadov za posledný rok potvrdzujú, že vyhadzujeme čoraz viac jedla. 

      Zisťovali sme, aký spôsob by bol pre našu obec najvhodnejší. Zber kuchynského 

odpadu z domácností do malých nádob, ktorý by sa zbieral 1x za dva týždne by nás 

vyšiel na 2,28 € + poplatok za likvidáciu a 9,48 € za zber zeleného odpadu, čiže občan 

by zaplatil za mesiac viac ako 10 €. Aby sme my, občania nemali ďalšie náklady na 

vývoz kuchynského odpadu, obec musí mať z každej domácnosti čestné prehlásenie, že 

občania kompostujú na svojom pozemku svoj biologický odpad. Tieto čestné 

prehlásenia pripraví obec,  poslanci ich roznesú do domácností a prehlásenia občania 

iba podpíšu. 

      V rodinných domoch vzniká menej kuchynského odpadu, prevažuje zelený odpad 

rastlinného pôvodu, ktorý je možné bezpečne spracovať v kompostéri. Malé množstvo 

kuchynského odpadu v kompostéroch nevadí. Kompostovanie odľahčí našu popolnicu 

a tak môžeme prispieť aj  k celkovému zníženiu nákladov za odpad  a odpadol by nám 

poplatok za zber BRKO v prípade, že sa do kompostovania pustíme naozaj všetci a 

poctivo. Len je tu podmienka, že musí kompostovať celá obec. 

 Zapojili sme sa do výzvy na zriadenie kompostoviska a dúfame, že budeme úspešní, 

čím by sme poriešili problém so zberom BRKO.  

 

 

  

 

 

 

Obecný spravodaj sa vydáva pre vnútornú potrebu obce Nižný Hrabovec. 
Za pravopisnú a jazykovú úpravu príspevku zodpovedá autor príspevku. 

Telefónne číslo OcÚ Nižný Hrabovec: 057 4493141 
Pripomienky, postrehy, návrhy a komentáre môžete zasielať na e-mail adresu: 

niznyhrabovec@niznyhrabovec.sk  
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